
 

 

 
Referat 

 
 

Skolebestyrelsesmøde tirsdag den 

den 10. september kl. 18.30- 21.00, 2019 

 
 

 

 
STED: Klokkerholm Skole  

         Husk at lave aftale med eleverne, der skal med. 
 
 

 
 

 
DELTAGERE 
 
              

Forældrevalgte:   Medarbejdere:   

Mikael Christensen                HJ  Christoffer Mariegaard LBO FL  
Malene Frølund               HJ  Rasmus Kyvsgaard-Elsberg FL  
Heidi Selmer Pedersen HJ  Susanne Jensen KL  
Louise Sofie Tønnesen    FL Frav. Mette Kirkegaard-Kjær HJ  
Birgitte Lorentzen          FL  Ledere:   

Rikke Marie Boe FL Afbud Rie Dam Vineke FL  
Lisa Thorlund KL Afbud Helle Faber KL  
Flemming Wittenberg KL  Michael Ring HJ  
Majbritt Overgaard KL     

Elever:      

Christian og Nicoline FL  Pia Bering   
Thor og Eva HJ  Hans Jørgen Bæk   
Ikke  valgt endnu KL     
 
 

 
   
DAGSORDEN 
 

 
1. Referat fra sidste møde. 

Er der spørgsmål/kommentarer til 
     det udsendte referat 

 
 
 
 

 
1. Referat fra sidste møde 
 
Der var ingen spørgsmål til det udsendte 
referat. 
 

  



Side 2 

 

 
2. Tema.  

Mere inddragelse af eleverne. 
Der arbejdes skolevis. 
1. Nationale trivselsmålinger.  
2. Princip inddragelse af elevråd 
3. Skal der laves underudvalg for 

de enkelte skoler. (nærvær) 
 

 
2. Tema 
Der blev drøftet forskellige muligheder 
for at inddrage eleverne mere i skolebe-
styrelsens arbejde. 
 
Følgende forslag blev bragt i spil: 
 
Hjallerup Skole 

- Elever deltager i udvælgelsen af 
tematikker til drøftelse i klasserne 
ifm. de nationale trivselsmålinger 

- Møder i elevrådet koordineres, så 
dagsorden til skolebestyrelses-
møderne kan vendes på elev-
rådsmøderne 

- Forslag om at princippet for ind-
dragelse af elevrådet i distrikt 
Hjallerup ændres, så elevråds-
møder koordineres med skolebe-
styrelsesmøderne – muliggør in-
put fra elevrådene til skolebesty-
relsesmøderne 

- Der planlægges med lokalt skole-
bestyrelsesmøde på Hjallerup 
Skole m. elevråd, forældrerepræ-
sentanter, elevrådskontaktlærer 
samt leder 

- Forslag om at retningslinjen vedr. 
arbejdet med de nationale triv-
selsmålinger laves til et princip i 
skolebestyrelsen – husk forældre-
orientering 

 
Flauenskjold Skole 

- Forslag om at der tilføjes noget 
om det forberedende arbejde før 
trivselsmålingerne i princippet for 
arbejdet med de nationale triv-
selsmålinger 

 
Klokkerholm Skole 

- Inddragelse af elever i arbejdet 
med at udvælge og arbejde med 
udvalgte emner i trivselsmålingen 

- Forslag om underudvalg på alle 3 
skoler – på udvalgte skolebesty-
relsesmøder går underudvalgene 
hver for sig og arbejde med lokale 
ting på de enkelte skoler 

- Elevsager ligger først på dagsor-
denen til skolebestyrelsesmøder-
ne, når disse punkter er drøftet 
kan eleverne arbejde videre om 
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egne punkter 
- Der skal være mulighed for at 

vælge at uddybe punkter fra den 
nationale trivselsmåling – egne 
undersøgelser – eleverne er med 
til at udvælge punkter 

 
Skolebestyrelsen besluttede 

- At der på nogle af de kommende 
skolebestyrelsesmøder afsættes 
tid til skolevis arbejde 

- Princippet vedr. inddragelse af 
elevrådet skal rettes til – der laves 
forslag til godkendelse på et 
kommende skolebestyrelsesmøde 

- Arbejdet med den nationale triv-
selsmåling drøftes med lærings-
miljøvejlederne og tages efterføl-
gende op med skolebestyrelsen 
igen 

 

 
3. Elever.  

Hvad der rør sig på skolerne. 
 

 
3. Elever 
 
Hjallerup Skole 
Der er fokus på skolens udeområder, så der 
kan komme mere aktivitet i frikvarterne. 
 
Der er lavet aftaler med H/D om oprettelse 
af fireboldbaner. 
 
Flauenskjold Skole 
Der har været drøftet indkøb af materialer til 
legepatruljen  
 

      
4. Sager 
 
           Barakkerne i Klokkerholm. 
           Orientering. Evt. kort rundgang. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  
4. Sager 
 

Barakkerne i Klokkerholm 
Der er igangsat etablering af yderligere un-
dervisningsfaciliteter, som skal afhjælpe de 
udfordringer som er med elevtallet i K-
klassen. 
 
Barakkerne er dog stadig en udfordring, idet 
lokalerne ikke er tidssvarende. 
 
Der arbejdes mellem forvaltning og skolele-
delse omkring hvordan barakkerne kan er-
stattes. 
 
Der var opklarende spørgsmål ift. lokalerne 
på Klokkerholm Skole som helhed. 
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           Hjemmeside for distriktet og 
           opbygning af denne. 
 
 
 
 
 
 
 
           Princip 
           Ferieplan i SFO (bilag) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
           Landsmødet den 15-16/11 i Ny- 
           borg. 
           Skal vi deltage (Heidi) 
 
 
 
 
           Skal vi have lavet et fælles 
           princip for forældreråd? 
           Evt. nedsættelse af udvalg. 
 
 
 
 
 
           Møde med forældrerepræ- 
           sentanterne i oktober? 
           Et emne kunne være forældre- 
           møder. 
          
 
 
 
 
 
 

 
5. Meddelelser 
 

Økonomi til dato. 
            
            

Hjemmeside for distriktet og opbyg-
ning af denne 
BÆK gennemgik forslaget til indhold på den 
kommende hjemmeside for Distrikt Hjalle-
rup. 
 
Skolebestyrelsen støttede op om forslaget til 
indhold på hjemmesiden. 
 
 

Princip 
Der skal meldes lidt tydeligere ud til for-
ældrene, at man ikke kan regne med, at 
der altid følger personale med fra Klok-
kerholm SFO. 
 
Det skal tilføjes, at aftalen er gældende 
for uge 28, 29 og 30. 
 
Skolebestyrelsen godkendte princippet 
med forslagene til ændringer. 
 
 
Landsmødet den 15-16/11 i Nyborg. 
Der blev opfordret til at deltage – Heidi 
vil gerne have en tilbagemelding fra inte-
resserede skolebestyrelsesmedlemmer. 
Sidste frist for tilmelding er 30/9-2019. 
 
 
Skal vi have lavet et fælles princip for 
forældreråd? 
Princippet udsendes til næste møde 
hvorefter det drøftes, om der skal ned-
sættes et udvalg, der udarbejder forslag 
til fælles princip for hele distrikt Hjallerup. 
  
 
Møde med forældrerepræsentanterne 
i oktober? 
Skolebestyrelsen støttede op om, at der 
arbejdes med input til indhold på det go-
de forældremøde. 

- Vi inviterer alle klasseforældrerå-
dene 

- Mødet lægges d. 14/11 – sam-
menfald med skolebestyrelses-
mødet 

- Husk skolebestyrelsesvalget 
 
5. Meddelelser 
 
Økonomi til dato. 
BÆK gennemgik økonomien til dato. Det 
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           Personalesituationen    
           
                    
           Nyt fra LBO/SFO/skolerne 
           Ansættelser. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
           Formanden. 
           Herunder orientering om Maker- 
           space. 
 
  

ser ud til, at budgettet går nogenlunde 
op – det vil sige, at der ikke kommer et 
stort overskud. 
 
Personalesituationen 
 
Nyt fra LBO/SFO/skolerne 
 
Hjallerup SFO 
Der skal ansættes 2 nye skolepædago-
ger til Hjallerup SFO 

- PBJ følger op ift. deltagere til 
samtalerne fra skolebestyrelsen 

 
Flauenskjold børnehave 
Der er en medarbejder, som går på ef-
terløn pr. 1/10. Der skal derfor ansættes 
en ny medarbejder. 
 
Flauenskjold Skole 
De er kommet rigtig godt i gang med ind-
retningen af den nye skolegård, som 
støtteforeningen har fundet midlerne til. 
 
Blækhuset er blevet renoveret efter 
branden, og klasserne er flyttet ind igen. 
Det giver bedre plads på skolen. 
 
Klokkerholm Skole 
De er kommet godt i gang med det nye 
skoleår. 
Der skal arbejdes med værdigrundlaget 
for Klokkerholm Skole – dette arbejdes 
der blandt andet med på et personale-
møde onsdag d. 11/9-2019. 
 
Indskolingen er gået i gang med et akti-
onslæringsforløb, som er virkelig godt. 
 
Hjallerup Skole 
Vi er kommet godt i gang med det nye 
skoleår. 
 
Der er aktionslæringsforløb i indskolin-
gen, som er et rigtig spændende projekt. 
 
 
Formanden 
Ungdomsskolen arbejder med at lave et 
Markerspace som skal ligge i Brønders-
lev. Markerspace er i nogle lokaler som 
kommunens skoler kan låne til bla. un-
dervisning i håndværk og design (H/D). 
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Der er kommet besked fra ”Skole og 
forældre” ift. en aktionsplan for at skaffe 
flere midler til skolerne ifm. kommuner-
nes kommende budgetter. 
Heidi tager kontakt til de øvrige skolebe-
styrelsesformænd i Brønderslev Kom-
mune 
 

7.   Eventuelt. 
           

7. Eventuelt 
Byrådet har godkendt et budget på 
600000 til renovering af toiletterne på 
Hjallerup Skole. 
 
Problemer med manglende beskeder ift. 
klipning af hæk med store maskiner i 
skoletiden. 
Denne sag er også blevet behandlet i 
MED-udvalget, der har besluttet at rette 
henvendelse til HOVED-MED. 
Skolebestyrelsen vil også gerne være 
underskrivere af denne henvendelse. 
 

        
       Næste skolebestyrelsesmøde  
       Onsdag den 9. oktober i  
       Flauenskjold. 

 

 

Udgivelsesdato:      Referent: MR 
 


